
Erfarenheter från Öresjö 
vattenskyddsområde 



Tre kommuner  
Borås, Ulricehamn, Herrljunga 



Egna vattenskyddsområden inom Öresjö 
 

• Nitta 

• Hökerum 

• Älmestad 

 
Skyddsbestämmelserna gäller parallellt, ”hårdaste kravet gäller”. 



En lång process 

• Behov av mer vatten och ett bättre skydd 

• Borås letat på ett flertal platser 

• Ca 1998 kontakt Borås gatukontor och Sweco 
på tjänstemanna nivå inför undersökningar av 
Rångedalaåsen och delar av Varnum för 
bestämmelse av kapacitet för konstgjord 
infiltration.  

• Beslut av Länsstyrelsen 2007 (gällde från 
2009) och regeringen 2011. 



Förankring 

• Tidigt möte mellan Ks, Gatunämnden, 
miljönämnden i Borås samt motsvarande i 
Ulricehamn (1999) Öppen diskussion av 
förutsättningar med respekt för varandras 
behov och mål.  

• Politiken visade stort förtroende för 
inblandade tjänstemän. 

• Arbetsgrupp Gatukontoret Borås 2 , Miljöchef 
Borås, Miljöchef Ulricehamn samt konsulten. 

 



• Två samrådsgrupper bildades 

• Skogsbruknäring 

• Lantbruksnäring 

• Övrigt näringsliv försöktes bildas men 
intresset var för svalt. 

• Arbetet var att utforma skyddsföreskrifter som 
kunde accepteras av alla. 

• Nådde ej riktigt målen, men kom väldigt långt. 

 



• Utställningar och informationsmöten i två 
omgångar. 

• Formell process 

 



Efterarbete 

• Skyddsföreskrifterna säger ej allt….. 

• Tillämpning, blanketter, infomaterial osv 

• Gemensam policy beslutad av tre 
miljönämnder är basen. 

• Vissa detaljer måste fortfarande diskuteras. 



Slutsatser 

• Öppenhet 

• Det är en informations- och utbildningsprocess ! 

• Ha respekt för allas roller. 

• Var tidig med information 

• Lyft blicken 

• Ha lite tur 

• Tillsyn kräver stora resurser, vid stora ytvattentäkter 



Tack! 


